
Protokół Nr LXI/10  
z LXI  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 31 marca 2010 r. 
 
 

 
Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Godz. 8.30 - Trybuna Obywatelska Mieszkańców. 
Władysław Skotnicki  zam. w Białogardzie ul. Świdwińska 24 – poruszył 
sprawę braku porządku w mieście oraz bezpieczeństwa na drogach. Kolejna 
sprawa dotyczyła sprzedaży wadliwych towarów. Na koniec mieszkaniec 
przekazał życzenia świąteczne. 
Burmistrz – odpowiedział, że do Świąt Wielkanocnych głaz przy budynku ul. 
Świdwińskiej 24 zostanie usunięty, ul. Zaułek Drzewny zostanie wyrównana. 
Od kwietnia br. zostanie wdrożony program w sprawie oczyszczania Miasta, 
dzięki któremu będzie czyściej.  

 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco : 
Godz. 9.00  
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołów z LIX i LX Nadzwyczajnej Sesji.  

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
a)  podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 

Ciszewskiego w Białogardzie – druk E, 
b) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy Tatrzańskiej 

w Białogardzie – druk B, 
c) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy Komara w 

Białogardzie – druk C, 
d) uchylająca uchwałę w sprawie zasad i trybu zwrotu osobom fizycznym 

części kosztów związanych z usunięciem z nieruchomości wyrobów 
zawierających azbest – druk D, 

e)  sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 2009 – druk 
A, 

f)  w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania budżetu Miasta 
Białogard na rok 2009 – druk F. 

3. Informacja Burmistrza dotycząca działalności w 2009 roku i o zamierzeniach 
na rok 2010 Centrum Kultury i Spotkań Europejskich w Białogardzie. 

4.  Sprawy organizacyjne Rady. 
5. Wolne wnioski i informacje. 
6.  Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z wykonania  

uchwał Rady Miejskiej. 
7. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 
8.  Zamknięcie Sesji.         
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1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”, 
Według listy obecności było 17 radnych – Rada była władna do 

podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 
Przewodniczący Rady powierzył inspektorowi Biura Rady Miejskiej, 
Małgorzacie Zimmer. 

 
 

- przedstawienie porządku obrad, 
 
Burmistrz – zgłosił poprawki do porządku obrad o wniesienie następujących 
projektów uchwał: 
- w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na 

realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego obejmującego przebudowę ulicy 
Lipowej w Białogardzie – druk H, 

- w sprawie podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 
Lipowej w Białogardzie – druk K, 

- o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk G. 
 
S.Domański – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał: 

w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 
2009 – druk A, w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania 
budżetu Miasta Białogard na rok 2009 – druk F, ponieważ nie zostały 
spełnione wymogi formalne, gdyż nie posiadamy opinii RIO. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie następujące poprawki: 
1. ujęcie w porządku obrad następujących uchwał: 
- w pkt 2 ppkt d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

bankowego na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego obejmującego 
przebudowę ulicy Lipowej w Białogardzie – druk H, 

Przegłosowano: za-17 (jednogłośnie). Wniosek przeszedł. 
- w pkt 2 ppkt e) w sprawie podjęcia realizacji inwestycji polegającej na 

przebudowie ulicy Lipowej w Białogardzie – druk K, 
Przegłosowano: za-17 (jednogłośnie). Wniosek przeszedł. 
- o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk G. 
Przegłosowano: za-17 (jednogłośnie). Wniosek przeszedł. 
 
2. zdjęcie z porządku obrad następujących projektów uchwał: 
- w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 

2009 – druk A,  
Przegłosowano: za-17, przeciw-1, wstrzymało się-1. Wniosek przeszedł. 
- w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania budżetu Miasta 

Białogard na rok 2009 – druk F 
Przegłosowano: za-16, przeciw-2, wstrzymało się-1. Wniosek przeszedł. 
 
-  przyjęcie protokołu z LIX i LX Nadzwyczajnej Sesji.  

 
Radni przyjęli protokół z LIX Sesji Rady Miejskiej, głosując: 

za – 17 (jednogłośnie). 
 

Radni przyjęli protokół z LX Sesji Rady Miejskiej, głosując: 
za – 15 (jednogłośnie). 
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Ad 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

a) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 
Ciszewskiego w Białogardzie – druk E, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
2) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał czy przy ul. Ciszewskiego planowana jest pętla autobusowa? 
Burmistrz – odpowiedział, że obecnie nie ma mowy o pętli a jest mowa o 

przystanku autobusowym.   
T.Szwed – pytał czy to będzie nawierzchnia bitumiczna? 
Burmistrz – wyjaśnił, że to konsekwencja budowy ścieżek rowerowych. Będzie to 

polbrukowa ścieżka o szerokości 3 m. 
K.Jarosz – stwierdził, że jest apel mieszkańców, aby zadbać o ten rejon. 
Burmistrz – powiedział, że na pewno będzie realizacja utwardzania ulic.  
 

Rada przegłosowała projekt uchwały: za – 18 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXI/404/10. 
 

 
b) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 

Tatrzańskiej w Białogardzie – druk B, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
2) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – stwierdził, że cieszy się, iż ul. Tatrzańska będzie realizowana, ale o 

wiele gorszy stan ma ulica Leśna, będąca ulicą dojazdową do ulicy Tatrzańskiej. 
J.Harłacz – odpowiedział dlaczego realizowana jest ul. Tatrzańska, bo tam 

mieszka Pani A.Kodź - radna powiatowa. Nie ma uzasadnienia na ulicę 
Tatrzańską, gdzie mieszka kilka osób. Koniec z układami w tym mieście. 

Burmistrz – odpowiedział, że to realizacja planu utwardzania ulic. Jeśli nie 
zrobimy korektora na ul. Krakowskiej, aby móc odprowadzić z ul. Krakowskiej i 
ul. Tatrzańskiej wody to nie można realizować nawierzchni ulicy. 

A.Świrko – pytał czy w wyniku remontu tej ulicy zostaną zyskane nowe działki do 
zbycia? 

Burmistrz – odpowiedział, że ten rejon jest już zagospodarowany. 
Naczelnik Wydz. GN – potwierdziła, że tam zostało wszystko wysprzedane i nie 

ma możliwości pozyskania nowych działek. 
J.Harłacz – powiedział, że to ślepa ulica. 
Burmistrz – wyjaśnił, że chodzi o rozpoczęcie realizacji ulic w tym rejonie. 
K.Leś – pytała czy będą budowane drogie zatokowe parkingi? 
Burmistrz – odpowiedział, że to węższy pas i nie ma miejsca na miejsca 

postojowe. Trzeba szybko podejmować decyzje.  
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Przegłosowano projekt uchwały:   za – 18 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXI/405/10. 
 

 
c) podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ulicy 

Komara w Białogardzie – druk C, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
2) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
 

Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – powiedział, że cieszy się, iż zostanie dokończony ten odcinek, ale 

martwi Radnego tak duża kwota. 
Burmistrz – stwierdził, że na bazie kosztorysu inwestorskiego zapisana jest 

wartość inwestycji, po przetargu okaże się rzeczywista wartość. 
A.Świrko – uważa, że na terenach domków jednorodzinnych nie ma potrzeby 

realizacji tak dużej ilości miejsc postojowych, jak w rejonach budynków 
osiedlowych. 

J.Harłacz – prosił, aby przyjąć zasadę odnośnie osiedlowych dróg z 
wprowadzonych ograniczeń prędkości w postaci tzw. śpiącego policjanta. 

Burmistrz – odpowiedział, że wykonujemy takie spowalniacze, wprowadzamy 
takie spowalniacze na nowo projektowanych drogach. 

W.Czurko – zwrócił uwagę, że kamera BTVK zakłóca obrady sesji. 
Przewodniczący Rady - przerwał obrady na 30 min. do godz. 10.15.  
 
O godz. 10.20 wznowiono obrady. 

Przegłosowano projekt uchwały:   za –  16 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXI/406/10. 
 

 
d) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 

na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego obejmującego 
przebudowę ulicy Lipowej w Białogardzie – druk H, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1)  
2) Infrastruktury – pozytywna (za-3 jednogłośnie)  
3) Edukacji - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – poruszył sprawę blokowania przejazdu pod wiaduktem. Wiadomo, że 

Starostwo planuje remont ul. Drzymały, dlatego prosił, aby rozłożyć inwestycję 
na ul. Lipową. 

A.Świrko – stwierdził, że to ulica jednokierunkowa. Należy rozważyć realizację 
większej ilości miejsc postojowych. 

 4



Burmistrz – powiedział, że w projekcie technicznym jest umiejscowiona ilość 
miejsc postojowych. Przyjrzymy się możliwości wprowadzenia ruchu 
jednokierunkowego. 

K.Skoczyk – pytał czy z inwestycją czekamy do remontu wiaduktu czy wcześniej? 
Burmistrz – odpowiedział, że chcemy wcześniej wykonać ul. Lipową a później ul.  

Drzymały. Odnośnie ul. Lipowej dopiero przystępujemy do procedury 
przetargowej.  

J.Harłacz – pytał o stan nawierzchni dróg?  
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że obowiązuje nas znowelizowany Statut 

Miasta. 
B.Stanczewski – przychylił się do głosów radnych i prosił, aby przyjrzeć się 

ulicom w tym kwartale. 
J.Turnik – pytał jaki będzie stopień zadłużenia Miasta Białogard? 
Skarbnik – odpowiedziała, że na poziomie 35% wskaźnik długu przy 60%, a 

kolejny wskaźnik 13,4% na możliwych 15%. 
 

Przegłosowano projekt uchwały:   za –  16 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXI/407/10. 
 

 
e) w sprawie podjęcia realizacji inwestycji polegającej na 

przebudowie ulicy Lipowej w Białogardzie – druk K, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 

 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie)  
2) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
3) Edukacji - pozytywna ((za-4 jednogłośnie) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – powiedział, że na ul. Sikorskiego nie ma sprawnego odprowadzenia 

deszczówek. 
Burmistrz – wyjaśnił, że w zakresie tej ulicy jest kolektor ulicy deszczowej. 
 

Przegłosowano projektu uchwały :   za –  17 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXI/408/10. 
 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk G. 
Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 

 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0) oraz zgłosił 
wniosek, aby z rezerwy oświatowej przeznaczyć kwotę 200 tys. zł na 
realizację chodnika przy ul. Moniuszki 

2) Infrastruktury – pozytywna (za-4 jednogłośnie)  
3) Edukacji - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
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Głos w dyskusji zabrali: 
A.Świrko – ponowił wniosek i prosił, aby zapisać kwotę na zmianę organizacji 

ruchu drogowego w mieście. 
Z-ca Burmistrza – prosiła, by pozostawić środki na sprawy oświatowe leżące w 

jej gestii. W budżecie na 2009 rok nie było określonej wyraźnej polityki 
oświatowej. W budżecie Miasta nie ujęto trzech bardzo ważnych zadań, w tym 
m.in. przygotowania szkół do realizacji wcześniejszego obowiązku szkolnego, 
który będzie obligatoryjny w 2012 roku. 

J.Turnik – podzielił pogląd Z-cy Burmistrza, gdyż jeśli teraz dołożymy na chodnik 
to za jakiś czas będziemy musieli dołożyć do oświaty.  

Burmistrz – odpowiedział, że w budżecie są różne rezerwy. 
J.Turnik – pytał na co dokładnie potrzebne są środki 426 tys. zł? 
Burmistrz – wyjaśnił, że po korekcie budżetu środki zostaną w danym dziale, 

później przedstawimy propozycje przeznaczenia środków.  
O godz. 11.00 przybył radny A.Styczyński. Na sali było 18 radnych. 
O godz. 11.02 przybyła radna J.Zięcik. Na sali było 19 radnych. 
Z-ca Burmistrza – powiedziała, że podjęto rozmowy z dyrektorami szkół i 

przedszkoli. Zarysowuje się obraz potrzeb. Dopóki nie zakończy się nabór, nie 
jest w stanie precyzyjnie odpowiedzieć. 

J.Harłacz – stwierdził, że nie zabezpiecza się wyjazdu dzieciom na baseny. Radny 
zwrócił uwagę, że ul. Moniuszki prowadzi do jednego punktu w mieście. Radny 
jest przeciwny zabieraniu środków na ulice.  

Burmistrz – wyjaśnił, że dochody za zajęcie pasa drogowego są większe niż 
planowaliśmy, dlatego zostały zwiększone środki. 

S.Hatłas – pytał czy można w szafkach szkolnych zrobić miejsce na ciężkie 
podręczniki? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że teraz jest nauczanie zintegrowane i dzieci 
noszą cienkie książeczki, bo mają każdą na miesiąc.  

T.Szwed – uważa, że 200 tys. zł na remont ulicy rozwiąże nam problem z 
nawierzchnią tej ulicy. 

Z-ca Burmistrza – uważa, że najpierw należy zrobić basen a później drogę. 
A.Świrko – zwrócił uwagę, że organizacja ruchu w mieście jest szkodliwa. 
Burmistrz – przypomniał, że powiedział, iż przy realizacji inwestycji będzie 

przedstawiona zmiana organizacja ruchu w mieście. 
J.Hałacz – powiedział, że już kilka razy zdjęto środki na ten cel. 
Burmistrz – stwierdził, że to Rada decyduje co może Burmistrz ze środkami 

zrobić. 
J.Harłacz – stwierdził, że korektę budżetu przygotowuje Burmistrz. 
B.Stanczewski – przypomniał, że jest porozumienie między Starostwem a 

Miastem w sprawie korzystania z sali Domu Dziecka. Radny prosił przekazanie 
środków w kwocie 120 tys. zł na ten cel.  

W.Czurko – uważa, że to środki, które wyłożyliśmy wcześniej z budżetu Miasta 
na oświatę. Z-ca Burmistrza nie sygnalizowała, że brakuje środków w oświacie. 
Radny pytał ile tych środków wprost trafiłoby do dzieci? Radny proponował, aby 
utworzyć fundusz stypendialny dla biednych dzieci na dalszą edukację, wiążąc 
stypendystów umową dot. powrotu do Miasta. 

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że miała wiedzę na ile nie domknęły się szkołom 
budżety i obejmowała to rezerwa, której już nie ma. 

W.Czurko – pytał jak to się stało, że szkoły około 40 tys. zł oddały do budżetu 
Miasta? 

Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że zwrócono dotację z programu „Radosnej szkoły”. 
O godz. 11.30 wyszedł radny B.Żurawski. Na sali było 18 radnych. 
J.Turnik – stwierdził, że należy rozwiać problem czy wystarczy tych środków czy 

nie. 
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A.Świrko -  proponował przyjąć w tej wersji korektę, a w kwietniu dokonać 
korektę przez uwzględnienie wszystkich wniosków. 

K.Drachal-Mostek – powiedziała, że stypendium jest ważne, a zwłaszcza nauka 
języków obcych.  

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie poprawkę w sprawie przeznaczenia 

kwoty 200 tys. zł na realizację ul. Moniuszki, co przegłosowano: za-4, przeciw-
9, wstrzymało się-1. Poprawka nie przeszła. 

 
Przegłosowano projekt uchwały: za-12, przeciw-4, wstrzymało się-0. 

Rada podjęła uchwałę Nr LXI/409/10. 
 

 
g) uchylająca uchwałę w sprawie zasad i trybu zwrotu osobom 

fizycznym części kosztów związanych z usunięciem z 
nieruchomości wyrobów zawierających azbest – druk D, 

Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie)  
2) Infrastruktury – pozytywna (za-3 jednogłośnie)  
 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że zamiast dotować stowarzyszenia, jak: CIS, Valassis i 

inne należy znaleźć środki na ten cel. 
O godz. 11.40 wrócił B.Żurawski. Na sali było 19 radnych.  
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że nie ma Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska a z budżetu Miasta nie można dotować osób fizycznych. 

Burmistrz – poinformował, że robimy inwentaryzację azbestu w mieście. Możemy 
pozyskać środki na ten cel mając wkład własny. 

J.Leszczyk – powiedział, że w innych miastach zawiesza się przyjmowanie 
wniosków, bo taka sytuacja jest w całym kraju. Radny myśli, że ustawodawca 
będzie chciał to zmienić. Należy szukać rozwiązań, aby pomóc w rozwiązaniu 
tego problemu. 

A.Styczyński – poparł przedmówców w zakresie poszukiwania rozwiązań w celu 
pozyskania środków na usunięcie azbestu.  

Przegłosowano projekt uchwały: za–11,  przeciw-1, wstrzymało się–5. 
Rada podjęła uchwałę Nr LXI/410/10. 

 
Przewodniczący Rady – ogłosił 10 minut przerwy do godz. 12.00.  
Po przerwie wznowiono obrady. 

 
h) sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 

2009 – druk A, 
Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
 
i) w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania 

budżetu Miasta Białogard na rok 2009 – druk F, 
Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
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Ad 3 Informacja Burmistrza dotycząca działalności w 2009 roku i o 

zamierzeniach na rok 2010 Centrum Kultury i Spotkań 
Europejskich w Białogardzie. 

Przedstawił: Paweł Wiśniewski, Dyrektor CKiSE 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Drachal-Mostek – stwierdziła, że jest zadowolona z organizacji imprez i 

uroczystości przez Dyrektora CKiSE. 
J.Harłacz – pochwalił działalność Dyrektora. 
J.Leszczyk – pytał czy działa Klub Seniora i Uniwersytet III wieku? 
Dyrektor – odpowiedział, że nie funkcjonuje Klub Seniora, bo takie kluby są w 

klubach osiedlowych BSM. Jedynie jest klub śpiewaczy w podeszłym wieku. Nie 
ma uniwersytetu III wieku, ale chcą wdrożyć akademię wolnego czasu. 
Dyrektor poinformował o wymianie do Teterow. 

 
O godz. 12.36 salę opuścili radni: B.Żurawski i W.Czurko. Na sali było 17 

radnych. 
J.Turnik – poruszył sprawę dot. zatrudniania w formie zleceń. Pytał o usługi 

architektoniczne? 
Dyrektor – wyjaśnił, że to dotyczy zabudowy części restauracyjnej. 
J.Turnik – pytał o zestaw zobowiązań dot. terenów zielonych. 
Dyrektor – wyjaśnił, że to jest błąd. 
J.Turnik – pytał o pomieszczenie restauracji, skąd to się wzięło. 
Dyrektor – odpowiedział, że tą bazę wykorzystujemy w 100%. 
Burmistrz – dodał, że złożyliśmy projekt o dofinansowanie tego z Ministerstwa 

Kultury, ale nie otrzymaliśmy dofinansowania. 
A.Świrko – pytał o braki dotyczące zaplecza technicznego? Radny stwierdził, że 

należy zastanowić się nad miejscem do imprez plenerowych.  
A.Styczyński – pytał o współpracę z byłymi mieszkańcami Białogardu. 
Dyrektor – odpowiedział, że nie uczestniczył w tego typu współpracy.  
B.Stanczewski – pytał o zobowiązania niewymagalne? 
Dyrektor – odpowiedział, że chodzi tu o płatności wymagalne, które dotyczyły 

poprzedniego roku. Dyrektor zaprosił wszystkich na dwie wystawy po świętach. 
 

Radni zapoznali się z przedstawioną informacją, stanowiącą załącznik do 
protokołu nie wnosząc uwag. 

 
Ad 4  Sprawy organizacyjne Rady. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał skąd przybyły do nas media? 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że reporterzy są z miasta Kołobrzeg i z 

„Głosu Koszalińskiego”. 
 
Ad 5  Wolne wnioski i informacje. 
S.Hatłas – poinformował, że posiada poufne dokumenty mające 30 lat i może 

przekazać nieodpłatnie do muzeum.  
J.Harłacz -  poruszył sprawę spotkań odnośnie bezpieczeństwa przejazdu przez 

Miasto. Uważa, że sprawa dziur powinna być załatwiana na bieżąco. 
Kolejna sprawa dotyczy brudu na obrzeżach Miasta. Radny zgłosił wniosek 
do Starosty, aby na USG mieszkańcy nie musieli jechać do Koszalina. 
Ponadto Radny stwierdził, że przerwano prace na ul. Ciszewskiego, bo 
realizuje się inne roboty.  
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Ad 6 Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z 

wykonania  uchwał Rady Miejskiej. 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta   
 

Dodatkowo Burmistrz poinformował, że dostał dofinansowanie nasz 
wniosek na budowę boiska przy Gimnazjum Nr 1. Jeśli chodzi o tereny będące w 
Zarządzie Dróg Powiatowych – Burmistrz wystąpił o zatrudnienie 75 pracowników 
robót publicznych na utrzymanie czystości w mieście. 
O godz. 13.10 wrócił radny W.Czurko. Na sali było 18 radnych. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał odnośnie pływalni, gdy zadaniem Miasta jest mieszkalnictwo? 

Radny uważa, że stan mienia jest zły. Miasta nie stać na basen, a budowa 
doprowadzi do wzrostu podatków. Nie ma miejsc pracy dla młodzieży. Radny 
powiedział, że Burmistrz działa ze szkodą dla Miasta. 

Burmistrz – odpowiedział, że Miasto jest dobrze zarządzane, gdyż co roku kwota 
1 mln zł jest przekazywana na realizację zadań mieszkaniowych.  

J.Harłacz – stwierdził, że wyraźnie na modernizację kwota wynosi 0 zł. 
Rewitalizacja jest jak pomalowanie „starej babci”. 

J.Turnik – pytał czy przekazano mieszkania w Gimnazjum Nr 1 dla 
Białogardzkiego Zarządu Nieruchomości? 

Dyrektor BZN – odpowiedział, że nie ma w zarządzie tych nieruchomości. 
J.Turnik – powiedział, że Komisja Edukacji będąc na spotkaniu w Gimnazjum Nr 1  

przekazała wniosek Dyrektora, aby te mieszkania przekazać w zarząd. 
Przewodniczący Komisji Edukacji pytał o ośrodek w Kowalkach oraz o kontrolę 
obowiązku szkolnego? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że do 18 lat jest obowiązek szkolny, za co 
odpowiedzialni są Dyrektorzy za pośrednictwem Burmistrza. W zakresie 
obowiązku nauki występuje Urząd, który zwraca się pismami o potwierdzenie 
nauki przez osoby, które nie ukończyły 18 lat. 

J.Turnik – pytał o kwotę 20 tys. zł na zajęcia pozalekcyjne? 
Burmistrz – odpowiedział, że w najbliższej korekcie budżetu zostanie zapisana. 
J.Turnik – pytał o część działalności Burmistrza i efekty wymierne, przyszłość 

wniosków radnego. 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że spotkania odbywają się co miesiąc w 

sprawie remontu wiaduktu. 
J.Turnik – stwierdził, że spotkanie powinno być, aby coś wyniknęło. 
Starosta – poinformował o sytuacji drogi dojazdowej, iż czekają na masę 

bitumiczną zamówioną pod Klępinem, którą utwardzą ul. Fabryczną. Nasze 
propozycje są odrzucane, bo pracownicy mają dyspozycje, aby kleić dziury. 

Z-ca Burmistrza – dodała, że dzięki spotkaniom dzieci zostały wyposażone w 
znaki odblaskowe, zwiększono uposażenie Pani stojącej przy przejściu do 
Szkoły Podstawowej Nr 4. 

J.Turnik – poruszył sprawę chodnika w rejonie ul. Piłsudskiego. 
Naczelnik Wydz. IM – wyjaśnił, że ulica miała być zgazyfikowana, ale Zakład 

Gazowniczy nie chce wejść, bo nie podpisano 6 umów na 6 wniosków z uwagi 
na rezygnację. Nie zostały wydane warunki techniczne na przyłącza. 
Zdecydowano, że sieć gazowa zostanie położona. 

Radna K.Drachal-Mostek opuściła obrady o godz. 13.54. 
J.Turnik – pytał odnośnie działki mieszkańca na ul. Obotrytów, który kupił działkę 

uzbrojoną a nie ma wody. 
Naczelnik Wydz. GN – poinformowała, że nie ma zapisu, że działka jest 

uzbrojona. 
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J.Turnik - pytał o przebudowę ul. Mickiewicza? 
Burmistrz – wyjaśnił, że ulica zostanie przebudowana od ul. 1 Maja do ul. 

Wiślanej. 
Naczelnik Wydz. IM – stwierdził, że naciski ze strony Rady były i położono. 
J.Turnik – pytał ile mieszkań w internacie jest niesprzedanych ? 
Prezes BTBS – odpowiedział, że siedem. 
J.Turnik – pytał o kredyt na budynki przy ul.Piłsudskiego i o politykę oświatową? 
Burmistrz – stwierdził, że polityka różni się w elementach dot. zapisów z ustawy. 
A.Styczyński – zwrócił uwagę na zakaz zatrzymywania się i postoju na 

objazdach. Radny podziękował za inicjatywę organizacji badań 
mammograficznych. 

K.Leś – pytał komu udzielono bonifikatę i na jaką kwotę? 
Naczelnik Wydz. GN – odpowiedziała, że każdy kto ma dochód 1.550 zł jest 

ustawowo uprawniony do bonifikaty z tytuły użytkowania wieczystego pod 
mieszkanie tj. 50% opłaty.  

K.Leś – pytała ile umów nie podpisano? 
Prezes BTBS – odpowiedział, że 26 umów z Miastem a zostało 9 do podpisania. 
J.Zięcik – poruszyła sprawę sprzedaży gruntu przy ul. Lipowej dla wspólnoty. 
Naczelnik GN – odpowiedziała, że operat już jest, obecnie jest wywieszony do 

wglądu.  
J.Zięcik – pytała dlaczego nie została uwzględniona tamta wycena, w jakim celu 

Miasto wykonało operaty do oceny? 
Naczelnik Wydz. GN – odpowiedziała, że ponieważ zarzucano dla Miasta, że 

operaty Miasta są nieprawidłowe. 
J.Zięcik - z uwagi na duże różnice ponad 30 tys. zł prosiła o pisemną odpowiedź. 

Ponadto radna prosiła o realizację łącznika ul. Lipowej – ul. Krótkiej. 
J.Harłacz – pytał kiedy nastąpi naprawienie szkód spowodowanych przez RWiK? 

Radny prosił, aby remontować drogi po wykonanych pracach. 
Burmistrz – odpowiedział, że produkcja masy bitumicznej  pozwoli na realizację 

nawierzchni dróg. 
 
 
Ad 7 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w 

nich sprawy. 
 
Głos zabrali: 
K.Skoczyk – przedstawił wniosek o remont nawierzchni ul. Walezego w 

Białogardzie. 
T.Szwed – prosił o naprawienie drogi w Lasku Miejskim, pytał czy jest projekt na 

przebudowę ul. Krakowskiej?  
Burmistrz – odpowiedział, że jest projekt. 
T.Szwed – pytał na jaki okres wykonawca udzielił gwarancji ulicom, na prace 

wykonywane przez EKO-BET. Radny prosił, aby przedstawić jakie ulice będą 
realizowane w najbliższym czasie? 

Burmistrz – odpowiedział, że odtwarzanie chodników jest zapisane w kontrakcie, 
inwestorem jest RWiK, w mediach w najbliższym czasie ukaże się mapa 
inwestycji. 

S.Purol – pytał odnośnie naboru do żłobka, jest 25 wolnych miejsc a 
zainteresowanie duże, powstała lista społeczna. Prośba o zwiększenie miejsc. 

Z-ca Burmistrza – powiedziała, że oddział żłobkowy jest tylko w Przedszkolu Nr 
3.   

 
 W okresie międzysesyjnym  wpłynęły trzy pisemne interpelacje radnego 
Jerzego Harłacza: 
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1. Dlaczego miasto Białogard likwiduje miejsca garażowe przy pętli autobusowej 
na oś. Kołobrzeskim? 

Odpowiedź udzielona 23 marca 2010 r. 
2. Z jakiego funduszu została przedzielona nagroda Panu Balcerzakowi? Dlaczego 

Burmistrz nie bierze pod uwagę uchwały w sprawie przyznania nagród? 
Odpowiedź udzielona 23 marca 2010 r. 
3. Proszę o informacje dotyczące wewnętrznych kontroli wydziałów w Urzędzie 

Miasta Białogard. Proszę o przekazanie informacji z wewnętrznych kontroli 
przeprowadzonych w wydziałach Miasta. 

Termin udzielenia odpowiedzi upływa 8 kwietnia 2010 r.  
 
Dodatkowo Radny J.Harłacz poruszył sprawę wody dla mieszkańców ul. Królowej 

Jadwigi. Radny powiedział, że Plac Wyspiańskiego jest brudny. Dojazd 
autobusów na ul. Berki jest zbyt mało kursów. Przystanek dla dzieci nie 
powinien stać na drodze wojewódzkiej. Kolejna sprawa to Pan Jaskulski 
wychodzi w godzinach pracy na galerie a chodzi do domu i o 8.00 przychodzi 
do pracy. Radny pytał za co ten pracownik otrzymuje pieniądze?  

 
Burmistrz – odpowiedział, że oszukuje się mieszkańców odnośnie wody dla 

budynku przy ul. Królowej Jadwigi. Burmistrz wyjaśnił mieszkańcom sprawę. To 
kwota około 300 tys. zł do dwóch budynków, gdzie zamieszkuje kilku 
mieszkańców. 

A.Świrko – stwierdził, że kilka firm przeżywa ciężki okres. Radny pytał czy służby 
miejskie zaoferują im pomoc? 

Burmistrz – odpowiedział, że orientują się w tej sytuacji, są inicjatorami pewnych 
elementów.  

 
Ad 8  Zamknięcie Sesji.    
 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 14.55 Przewodniczący Rady 
wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady LXI  Sesji Rady Miejskiej w 
Białogardzie”. 
 
 
Protokołowała: M.Zimmer 
 

 

Przewodniczący Rady 

 Sławomir Domański 
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